



CENTRE DE FRANÇAIS LANGUE ÉTRANGÈRE UNIVERSITÉ DE POITIERS

95, Avenue du Recteur Pineau – 86022 – Poitiers cedex - Tél : 05-49-45-32-94 - Fax : 05-49-45-32-95
Courriel : cfle.erasmus@univ-poitiers.fr - Site web : <http://cfle.univ-poitiers.fr>



LINGUISTIC PREPARATION FORM

Courses in French as a foreign language for Socrates students / Exchange students

Academic year 2010-2011

To preregister: print, fill in and send the following form to the CFLE, before June 18th 2010

NAME OF STUDENT :		FIRST NAME :	☐ F ☐ M
PERSONAL ADDRESS :			
POSTCODE :	TOWN :	COUNTRY:	
E .MAIL :			
PROGRAM:	☐ SOCRATES (Erasmus, Lingua) ☐ OTHER EXCHANGES		
HOME UNIVERSITY:		STUDIES (field, level):	
NAME OF COORDINATING PROFESSOR AT HOME UNIVERSITY :			
NAME OF COORDINATING PROFESSOR AT POITIERS UNIVERSITY:			
HOW LONG HAS THE STUDENT BEEN STUDYING FRENCH :			
Number of months:		Number of years:	Number of hours per week :

FRENCH COURSES FOR FOREIGNERS: CFLE, UFR Lettres et Langues, Building A, 2nd floor, Room 228²

☐ September course. (no beginners) 30th August to 4th Sept 2010 - Cost 160 € (to be paid by a cheque in euros through your local bank) Further information about the course : http://cfle.univ-poitiers.fr/spip.php?article118&lang=en ☐ Cheque (through your local bank) of 160 € payable to the "Université de Poitiers"
➤ Semester(s) you wish to attend : ☐ 1st semester : Compulsory placement test : September 6th 2010 - Courses from 13/09/2010 to 17/12/2010 ☐ 2nd semester : Compulsory placement test : January 10th 2011 - Courses from 17/01/2011 to 13/05/2011 ➤ Courses you choose : (payment in Poitiers at the beginning of the courses) • Part time courses at the C.F.L.E. during one semester (minimum level required : level 4 = CECR B1 +) : ☐ 2h/w (100 €) ☐ 4h/w (185 €) ☐ 6h/w (230 €) ☐ 8h/w (275 €) ☐ 10h/w (305 €) Further information about these courses : http://cfle.univ-poitiers.fr/spip.php?article80&lang=en • Full time courses at the CFLE during one semester (students already registered at Poitiers University) ☐ 18h/w for one semester (750 € + registration fees for an extra diploma if any) Further information about these courses : http://cfle.univ-poitiers.fr/spip.php?article79&lang=en

Costs corresponding to the September course and courses inside the C.F.L.E. will be charged to the home university or to the student.

Students will have to check with their academic coordinator whether they have to pay or not for their language courses.

Student's signature (Compulsory):

Coordinating Professor's signature:



CENTRE DE FRANÇAIS LANGUE ÉTRANGÈRE UNIVERSITÉ DE POITIERS

95, Avenue du Recteur Pineau – 86022 – Poitiers cedex - Tél : 05-49-45-32-94 - Fax : 05-49-45-32-95
Courriel : cfle.erasmus@univ-poitiers.fr - Site web : <http://cfle.univ-poitiers.fr>



FICHE DE PRÉPARATION LINGUISTIQUE

Cours de Français Langue Etrangère - Etudiants des programmes européens et échanges bilatéraux

Année universitaire 2010-2011

Pour vous préinscrire, remplissez ce bulletin, et envoyez-le au CFLE avant le 18 juin 2010

NOM DE L'ÉTUDIANT :		PRÉNOM (S) : ☐ F ☐ M	
ADRESSE PERSONNELLE :			
CODE DE LA VILLE :		VILLE :	PAYS :
ADRESSE ELECTRONIQUE :			
PROGRAMME :	☐ SOCRATES (Erasmus, Lingua) ☐ AUTRES ECHANGES		
UNIVERSITÉ D'ORIGINE :		ETUDES (spécialité et niveau) :	
NOM DU PROFESSEUR RESPONSABLE DU PROGRAMME DANS L'UNIVERSITÉ D'ORIGINE :			
NOM DU CORRESPONDANT DU PROGRAMME A L'UNIVERSITÉ DE POITIERS :			
ENSEIGNEMENT EN FRANÇAIS DÉJÀ SUIVI (en France et / ou à l'étranger) :			
Nombre de mois :		Nombre d'années :	Nombre d'heures/semaine :

COURS PROPOSÉS PAR LE CFLE - UFR Lettres et Langues - Bâtiment A, 2^{ème} étage, salle 228.

☐ Stage de septembre (sauf débutants) du 30 août au 05 septembre 2010 - 160 € (à payer par chèque de banque) Pour plus d'informations sur le cours : http://cfle.univ-poitiers.fr/spip.php?article26&lang=fr .
☐ Chèque de banque de 160 € à l'ordre de l'Université de Poitiers
➤ Semestre(s) que vous voulez suivre : ☐ 1^{er} semestre : - Test obligatoire : 6 septembre 2010 - Cours du 13 septembre au 17 décembre 2010 ☐ 2^{ème} semestre : - Test obligatoire : 10 janvier 2011 - Cours du 17 janvier au 13 mai 2011 ➤ Cours que vous choisissez : (paiement à Poitiers au début des cours) • Cours à temps partiel au CFLE durant un semestre (niveau minimum exigé : niveau 4=CECR B1+) : ☐ 2h/s (100 €) ☐ 4h/s (185 €) ☐ 6h/s (230 €) ☐ 8h/s (275 €) ☐ 10h/s (305 €) Pour plus d'informations sur le cours : http://cfle.univ-poitiers.fr/spip.php?article15&lang=fr • Cours à temps plein au CFLE durant un semestre pour les étudiants inscrits dans le cursus français : ☐ 18h/s pour un semestre (750 € + montant du diplôme complémentaire éventuellement) Pour plus d'informations sur le cours : http://cfle.univ-poitiers.fr/spip.php?article14&lang=fr

Les frais de stage et les frais de cours durant le semestre au C.F.L.E. seront à la charge de l'Université dont dépend l'étudiant ou bien à la charge de l'étudiant. Tout étudiant est prié de se renseigner, en ce qui concerne une éventuelle prise en charge de ses frais de stage et de cours, auprès de son coordinateur, responsable des programmes dans son université d'origine.

Signature de l'étudiant :

Signature du Professeur coordonnateur :